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CONSELL DEL BARRI GÒTIC 
Acta de la sessió 

 
DATA: 17 de desembre del 2018 
LLOC: Centre Cívic Pati Llimona 
HORA: de 19h a 21h 
 
 
Assistents 
 
Presidenta:  
Gala Pin. Regidora del Districte Ciutat Vella 
Vicepresidenta:  
Teresa Caja. As. Comerciants Avinyó. 
Consellers: 
Jordi Rabassa ( Conseller Tècnic); Ferran Caymel (Bcn-Comú); Eva Alfama ( Bcn-Comú) 
Oriol Casabella ( Psc); Julia Barea ( C’s) 
Tècnics Municipals:  
Neus Chas ( direcció SPiT), Mariona Buxadé ( tècnica Barri); Policia Proximitat; Júlia Quintela ( Tècnica educació). 
Veïns/es: 9 veïnes ; 6 veïns. 
Representants entitats/serveis:  
As.Comerciants i amics Plaça Reial; As. Comerciants Avinyó; AAVV-Gòtic; As. Comercians Magdalenes; Espai Gos-
Barcelona; Biblioteca Andreu Nin 
 
 
ORDRE DEL DIA 
 

1) Punts informatius 
Actuacions en marxa 
Actuacions previstes 
Altres informacions d’interès 

 
2) Els entorns escolars 

 
3) Torn obert de paraules 

 
 
 
1.- PUNT INFORMATIU 
 

 La regidora exposa informació sobre les obres tant a via pública com edificis públics que estan en procés o 
pendents d’inici en breus. Es pot  trobar en el document annex a l’acta el desenvolupament de tots els 
punts informatius  al següent enllaç: 

 
https://ajuntament.barcelona.cat/ciutatvella/ca/lajuntament/participacio/consell-de-barri 

 
 La Regidora actualitza informació sobre el desenvolupament de les accions del Pla de barris.  

Es destaca la línia de subvencions fins a un 90% del canvi de finestres i tancaments d’habitatges al Raval 
sud i el Gòtic sud per lluitar contra la contaminació acústica. .  
En total s’invertiran 500.000 euros que servirien per actuar en més de 150 habitatges 
Durant el mes de gener es farà la campanya de comunicació paral·lelament al període de 60 dies per rebre 
les sol·licituds dins la zona d’incidència d’aquest pla.  

https://ajuntament.barcelona.cat/ciutatvella/ca/lajuntament/participacio/consell-de-barri
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Veure informació de la convocatòria en el següent enllaç així com ampliar informació d’accions dins del 
Pla de barris Raval i Gòtic Sud: 
http://pladebarris.barcelona/plans-de-barri/raval-sud-i-gotic-sud/concrecio-del-pla/ajudes-per-a-la-
rehabilitacio-de-finestres-al-raval-i-el-gotic 

 
Altres punts informatius: 
 

• Rehabilitació amb entitats d’inserció socio-laboral del barri de tres pisos. 
• Programa formatiu nous lideratges. 
• Rehabilitació finques d’alta complexitat. 
• La Balconada del moll de la fusta. La previsió d’inici d’obra és abril de 2019 i finalització a finals d’aquest 

any. 
• Procés Participació “Via Laietana, un carrer per al veïnat. 

https://www.decidim.barcelona/processes/vialaietana 
• Projecte remodelació de les Rambles. http://ajuntament.barcelona.cat/lesrambles/ca 
• Millores mobilitat del Gòtic Nord. 
• Concurs d’idees per a la remodelació de les mitgeres de la Placeta de la Rosa. 

http://ajuntament.barcelona.cat/paisatgeurba/ca/noticia/concurs-didees-darquitectura-per-a-la-
intervencize-a-la-placeta-de-la-rosa 

 
Informació destacada: convocatòria de subvencions 2019 Ajuntament de Barcelona. 
A la comissió consultiva del dia 18 de desembre s’informarà a les entitats.  
Terminis per presentar sol·licituds del 27 de desembre al 24 gener 2019. 
http://ajuntament.barcelona.cat/gentgran/ca/noticia/oberta-la-convocatoria-de-subvencions-pel-2019-
3_747844 

 
 
1.1. Torn de paraules sobre els punts informatius exposats: 
 
Preguntes /comentaris Respostes Regidora 
Pdbarris. Subvencions canvi de finestres.  
Veïna considera que caldria invertir en reduir el que 
provoca el soroll com l’oci nocturn, Hut’s, aldarulls per 
activitats delictives. 
Veí exposa desacord amb el pressupost reduït destinat 
a aquesta acció. El canvi de finestra és molt costós i 
arribarà a cobrir a poca gent. Procés d’ajuts lent. 
Veïna vol saber anàlisis del que provoca el soroll.  
 

Reconeix C.Vella com un Districte amb un fort impacte 
de contaminació acústica. És un problema complex 
multicausal que requereix de diferents mesures. L’oci 
nocturn actual és una herència d’una política d’anys 
anteriors. S’accentua amb el número de visitants que hi 
ha al Gòtic i l’estructura dels seus carrers i edificis. 
Accions que s’han propulsat:  estudi de com afecta el 
soroll a la salut; Pla d’usos que regula activitats en 
locals de pública concurrència que limita obrir nous 
locals, però no podem tancar els que ja tenen llicència; 
modificar l’horari de neteja nocturna; ajuts canvi de 
finestres com a prova pilot, es preveu arribar a 100 
domicilis, si funciona es valorarà ampliar propers 
mandats. Hi haurà un equip per acompanyar a les 
persones que facin la sol·licitud. 
S’està parlant amb universitats i empreses per valorar 
si hi ha tecnologia sostenible i que absorbeixi el soroll. 
Si es planteja en comissió seguiment es pot fer un 
monogràfic del soroll. 
 

 
 

http://pladebarris.barcelona/plans-de-barri/raval-sud-i-gotic-sud/concrecio-del-pla/ajudes-per-a-la-rehabilitacio-de-finestres-al-raval-i-el-gotic
http://pladebarris.barcelona/plans-de-barri/raval-sud-i-gotic-sud/concrecio-del-pla/ajudes-per-a-la-rehabilitacio-de-finestres-al-raval-i-el-gotic
https://www.decidim.barcelona/processes/vialaietana
http://ajuntament.barcelona.cat/lesrambles/ca
http://ajuntament.barcelona.cat/paisatgeurba/ca/noticia/concurs-didees-darquitectura-per-a-la-intervencize-a-la-placeta-de-la-rosa
http://ajuntament.barcelona.cat/paisatgeurba/ca/noticia/concurs-didees-darquitectura-per-a-la-intervencize-a-la-placeta-de-la-rosa
http://ajuntament.barcelona.cat/gentgran/ca/noticia/oberta-la-convocatoria-de-subvencions-pel-2019-3_747844
http://ajuntament.barcelona.cat/gentgran/ca/noticia/oberta-la-convocatoria-de-subvencions-pel-2019-3_747844
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2.- ELS ENTORNS ESCOLARS 
 
Tema proposat per la Comissió de Seguiment.  
 
S’identifiquen els diferents centres educatius públics i concertats en el Gòtic i s’exposa de cada centre: 
 

 Situacions detectades. A nivell de mobilitat, soroll, civisme , espai públic, que afecten en les entrades i 
sortides dels infants als centres escolars. 

 Intervencions serveis municipals actuals. Serveis de neteja; GUB; Programa convivència; Agència Salut 
pública, Parcs i Jardins... 

 Intervencions en procés. Plans, projectes, programes de competència municipal que poden tenir 
influència en aquests àmbits.  

 
Es destaquen com a accions en procés que poden tenir impacte: Camins Escolars a l’Escola Àngels Baixeras . 
Les actuacions vinculades a pla de barris per a la millora dels entorns escolars per a potenciar els seus usos lúdics 
de relació i  estada  a l’Escola Drassanes. S’explica el contingut i el procés d’ambdues. 
Pla de mobilitat de Ciutat Vella, que pretén  equilibrar els desplaçaments entre tota la xarxa per reduir la sobre 
ocupació en els itineraris amb major volum de trànsit de no residents, tenint especial cura en les connexions amb 
les escoles i la resta d’equipaments.  
(El detall de la informació la podeu trobar al document adjunt a l’acta. 
 
Per tal de treballar el tema es fan dos grups de debat per tal de treballar diferents escoles. 
 
Grup 1: Escola Carabassa / Escola Sagrada Família / escola Sant Felip Neri 
Grup 2: Escola Drassanes/ Escola Angel Baixeras   
 
Els temes a tractar son: 
 
-ampliar les situacions detectades en l’entorn escolar 
-contrastar informacions i impressions sobre les intervencions dels serveis municipals i accions 
-propostes per a la millora dels entorns escolars. 
 
S’exposen els resultats del treball dels dos grups: 
 
Grup1:  
Poca presència de la Guàrdia Urbana (queixa generalitzada). 
Tema de senyalètica: pas de vianants esborrat, o senyals que no hi són i que haurien de ser al terra.  
Safa i a Carbassa: la càrrega i descàrrega amb camions molt grans en especial  a l’hora d’entrada. 
Poca llum al carrer Sant Felip Neri i al carrer de la Palla 
Ajust de les neteges entre 7’30h, 8h i 8’15h, que hi ha algun moment que sembla que hi ha molt servei seguit i 
dubtes de que funcioni. 
Alguna proposta també de canvis d’horaris de reg 
Forta pressió turística dels voltants de les escoles. 
El problema dels captadors, que també hi són a les entrades i sortides de les escoles 
Alguna proposta de prohibir carregar i descarregar en algun carrer com Carbassa, en algunes hores 
Poca presència equips convivència, no se’ls identifica. 
Comerços amb activitat poc adequada per proximitat centres escolars. 
 
Grup 2: 
S’han centrat més en l’escola Drassanes. 
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Un dels problemes més que s’afegia era el fet que es fa servir la plaça com si fos un carrer, poc espai delimitat i 
reservat. 
La manca de senyalització que evidenciï que hi ha una escola. 
El mal estat del paviment 
Els horaris del camió d’escombraries 
Aquí també hi ha hagut debat sobre l’APROP, però això ho deixem per després. 
Proposta de fer una intervenció amplia en la zona de Pijoan i Joaquim Xirau. 
Incidir en els espais de joc infantil propers ( George Orwell; Joaquim Xirau). 
Presencia cossos de seguretat, més vigilància. Alerta per les activitats delictives concentrades en aquest espai i 
voltants. 
Hi ha consens que en el voltant de les escoles hi hauria d’haver un espai on les famílies es puguin trobar, fer estada 
i creació de xarxes de relació. 
 
S’obre la possibilitat d’ampliar aportacions. 
 
Veïna: 
Afegir en el document la part d’IES de  St. Felip Neri.  Necessitat  de cuidar les botigues de proximitat, que tenim 
molt poques i en concret una a prop del carrer que podria fer la feina aquesta del “comerç amic” , en especial en 
referència a la floristeria del carrer Rull, podria ser una aliada en els camins escolars i en canvi se l’està multant per 
ocupar via pública. 
  
Veïna: 
Fer una intervenció similar a la que s’està realitzant amb la plaça Sant Miquel amb la plaça George Orwell , com 
entorn proper a l’escola Sagrada Família, Drassanes i Carabassa. 
Respecte a Sant Felip Neri, la sortida natural seria tot l’entorn de la Catedral, vull dir la zona del Claustre i la plaça 
Nova. I aquí el mateix, veig que tot el tema de la presència turística, guies, venedors no legals ambulants, guies 
turístics amb grups, no sé quina previsió hi ha de suavitzar tota aquesta càrrega. 
 
 
3.- Torn obert de paraules 
 
S’obre el torn de paraules donant prioritat la gent que no ha parlat encara. 
 
Preguntes /comentaris/Peticions  Resum respostes Regidora 
Veïns Comtessa Sobradiel 3. Exposa problemes 
d’humitats al domicili a conseqüència intervenció en 
Borsí. Aporta documentació gràfica. 

Donar les dades a la T. de barri per tal trametre-ho a 
departament  corresponent. 

Veïns. Reclamen intervenció municipal que tingui 
especial cura de les persones amb gossos. Pressió de 
diferents àmbits que provoca sentiment que se’ls està 
treien del barri. 
Reclamen espai ZUC en el Gòtic. No n’hi ha cap 
aprovada. 

Compromís en l’audiència pública de reunir-se desprès 
de festes amb grups interessats sobre el tema dels 
gossos per informar i  estudiar noves propostes de ZUC. 
Enviar la convocatòria per si volen participar. Es va 
plantejar al Port que hi hagués ZUC al moll de la fusta 
però aquest no va estar d’acord.  

Veïna. Insisteix en la necessitat de senyalètica 
especifica entorn a les escoles, així com les diferents 
dificultats que provoquen que el Gòtic no sigui un espai 
agradable per a viure les famílies. 

 

Veí. Plaça Josep Pijoan /Joaquim Xirau. Més pressió de 
carrega i descàrrega arran de la restricció de St. Miquel. 
Demana presència GUB. 
Petició de replantejar el projecte Aprop per la manca 
d’espai obert que hi ha al Gòtic. 

S’agraeix l’alerta. S’avisarà a GUB que ho tingui 
present. 
El solar de Josep Pijoan està qualificat com habitatge. 
No s’ocuparà tot el solar, es una forma de fer habitatge 
digne de forma àgil, i per gent que ho necessita. S’està 
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treballant per tal que sigui per a gent gran amb 
problemes de mobilitat.  

Veí. Alerta de les dificultats convivència i pèrdua 
veïnatge Gòtic. Demana tenir reunions amb tècnics per 
poder dissenyar accions per reducció soroll. Reclama 
més vigilància policial activa en punts sensibles. 
Alerta obres en l’edifici del que era el TAbu. 
Proposa que s’aconsegueixin acords amb propietaris 
d’edificis buits per a pisos socials ( Arai 3) 

Si hi ha una demanda d’una entitat per tal que es faci 
un debat sobre el tema del soroll, es recollirà la 
proposta. 
Es mirarà que s’està fent en els locals dels anteriors 
Tequila i Tabú. 
Es ressalta l’esforç de l’actual govern per a guanyar 
espais d’esbarjo ( plaça Carme Simó; El portal veïnal; 
Plaça St. Miquel), reconeixent que hi ha d’altres que 
s’haurà d’intervenir ( Traginers, George Orwell; 
Joaquim Xirau). 
S’informa de la nova normativa de participació i de com 
poder introduir un punt en l’ordre del dia del plenari en 
especial per avalar que no son iniciatives individuals 
sinó de preocupació general.  
 

Veïna. Alerta de que es va trobar una xeringa a 
l’entrada escola Drassanes i que van tardar una hora en 
venir a recollir-la, després d’haver avisat a diversos 
serveis.  

La recollida acostuma a ser més àgil. En prenem nota i 
esbrinem què va passar. 

Veïna Escudillers Blancs. Alerta grup captadors i 
conseqüències de turisme de consum, soroll i brutícia.  

S’han tancat 64 cofee-shops a C. Vella. Tenim detectats 
11 actius. S’explica el procediment per via 
administrativa que es segueix pel tancament. Es valora 
la col·laboració veïnal així com la intervenció conjunta 
GUB i MMEE. S’expliquen les dificultats. La via judicial 
correspon a MMEE. 
S’informa de la instal·lació de WC fixes a Duc 
Medinacelli i plaça Catedral i estudiant ampliar horari 
del de la plaça del Teatre. 

As. Plaça reial. Exposa situacions particulars sobre 
pernoctes i defecacions dins de les escales de veïns. 
Vidre 6 i plaça reial 10. 

No es té constància que sigui una pràctica en extensió.  

AAVV-Gòtic. Alerta carrer d’en roca. Continuen estant 
els captadors en actitud agressiva vers el veïnatge. 
Roca 26 el tornen a llogar. Han tancat una altre botiga. 
El fet de tenir captadors deteriora la imatge ,el comerç i 
la convivència. 
Està en desacord que es multin a les floristeries i no es 
faci pressió sobre els incomplidors amb els vetlladors. 

Es parlarà amb GUb pel tema dels captadors. Es mirarà 
amb el propietari de Roca 26 ( Busquets i Galvez) per 
tal d’orientar per tal que no es repeteixi el mateix. 
El tema de la floristeria es va explicar, està contemplat 
en una acció a tota la ciutat reactiva a una denúncia 
per competència deslleial.  En quan als vetlladors, es 
fan inspeccions d’ofici, si hi ha 3 infraccions greus es 
retiren les terrasses. 
S’està treballant en una ordenança per les cannàbiques 
per tal de poder tenir major control amb les que tenen 
llicència, criteris de salut i de convivència amb l’entorn. 

 
 
Es desitja bones festes. 
Es tanca la sessió a les 21:15h. 
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